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Ulla Hamilton Åsa Romson 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m) ordförande  

Åsa Romson (mp) vice ordförande  

Hugo Nordenfelt (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Daniel Valiollahi (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Malte Sigemalm (s)  

Ulla Jöhnk (s)  

Godfrey Etyang (s)  

Karin Wanngård (s)  

Stellan F Hamrin (v)  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (m)  

Nils Ingelström (m)  

Aysin Hartzell (m)  

Björn Gülich (m)  

Harald Eriksson (m)  

Gustav Åkerblom (fp)    tjänstgörande  

Gerd Sjöberg-Granlund (s)  

Hassan Said Mahamed (s)  

Fredrik Canerstam (s)  

Charles Berkow (mp)  

Tina Kratz (v)  

  

Förhinder har anmälts av ledamoten Karin Karlsbro (fp) samt av ersättarna Christian 

Carlsson (kd) och Carina Paulsson (s). Föredragande vid sammanträdet var direktör 

Gunnar Söderholm. Dessutom var biträdande borgarrådssekreterarna Karin Dhakal och 

Tobias Holdstock samt miljöförvaltningens avdelningschefer närvarande. 
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Miljöprofilområden. Miljöstadsdelar i världsklass. 

Remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 2009-004028-217 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar överlämna och åberopa föreliggande 

 tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 28 april 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton (m) och tjänstgörande ersättare Gustav Åkerblom 

(fp)  föreslår att (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Åsa Romson (mp) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 beslutar att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till remissvar, samt att anföra 

 följande: 

 

Det är mycket positivt att Stockholm arbetar för att nya stadsutvecklingsområden 

får en stark miljöprofil. Många rekommendationer kring den konkreta 

utformningen är tydligt framåtsyftande i det gemensamma tjänstemannaförslaget 

och särskilt fokus på livsstilsfrågor välkomnar vi. Det är dock beklagligt att det 

flera år efter att fullmäktiges beslut om att miljöprofilsområden ska utses är det 

endast för ett område som staden har påbörjat analysen hur miljöprofilen bör 

utformas.  

 

Det program som ska vidareutvecklas av exploateringsnämnden måste innehålla 

konkreta målsättningar och krav, inom alla områdena energianvändning, 

transporter, klimatanpassning, kretslopp och livsstilsfrågor. Det måste också 

innehålla ett tydligt uppföljningsystem samt en strategi för hur man hanterar 

situationen ifall någon part inte lever upp till målsättningarna.  

 

Trots att all erfarenhet kring miljöstyrning talar för att miljöprogrammet måste 

fastställas tidigt i planeringsprocessen så ska detta för Norra Djurgårdsstaden som 

vi förstår det läggas på de redan befintliga planerna, åtminstone för delar av 

området. Mål om klimatanpassning som kräver nytänkande kring grönstruktur 

och våtmarker blir svåra att få till om inte programarbetet delvis görs om. Om 

alltför stor hänsyn tas när miljöprogrammet fastslås till redan gjort programarbete 

riskerar miljöprofilen i Norra Djurgårdsstaden bli mer en fråga om 

marknadsföring är genomgående profil. 

 

Som förvaltningarna påpekar är det oklart hur de övergripande målen för Norra 

Djurgårdsstaden om CO2-nivåer ska mätas och därmed hur man når 

måluppfyllnad. Vidare speglar dessa mål dåligt viktiga miljövärden som 

minskade kemikalieflöden vid byggande och effektiv avfallshantering och bör 

därför kompletteras Det föreslagna målet att Norra Djurgårdsstaden ska vara 

fossilbränslefri 2030 bör höjas. 2030 anser vi att hela staden behöver vara 



  

fossibränslefri.  

 

Miljöprofilsarbetet visar också på behovet att ha tydliga basnivåer för byggandet i 

Stockholm. Programmet för miljöanpassat byggande utgjorde tidigare en sådan 

bas som gällde allt byggande på stadens mark. Kretsloppsrådets förslag till 

nationella riktlinjer för byggandet är framtaget av byggbranschens aktörer och 

innebär en rejäl förbättring när det gäller energieffektivitet jämfört med dagens 

nationella regelverk: Det är bra att nationella aktörer tagit hand om det arbetet 

och att Stockholm återigen kan använda sig av en standard/checklista för 

miljöpåverkan vid byggande. Miljöprofilsområdena måste dock gå längre för att 

utgöra ’spets’. 

 

Vi välkomnar att miljöförvaltningen vill ta en viktig roll och det är bra att berörda 

nämnder och bolag ska vara delaktiga i framtagandet i programmet. Det bör 

innebära att berörda nämnder får programförslaget på remiss. En politisk 

styrgrupp bör också knytas till projektet. 

 

 

3) Ledamöterna Karin Wanngård (s) och Stellan F Hamrin (v) föreslår att miljö- och 

 hälsoskyddsnämnden  beslutar att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till 

 beslut och att en miljöprofilering sker även av två befintliga stadsdelar, samt att 

 därutöver anföra följande: 

 

De flesta stockholmare bor inte, och kommer inte att bo, i nybyggda stadsdelar. 

Det är därför en fråga av största vikt att även delar av det befintliga 

bostadsbeståndet miljöprofileras. Särskilt välkommet vore det att satsa på 

miljöprofilering i ytterstaden, inte bara som en del av en i och för sig nödvändig 

upprustning, utan också som en satsning i sig för att öka ytterstadens attraktivitet.  

 

För att stadsdelar ska kunna miljöprofileras på bästa sätt är det viktigt att staden 

äger marken där exploateringen sker. Det är bara på det sättet staden har kontroll 

över att den bästa miljöanpassningen verkligen sker.  

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen emot varandra och nämnden beslutar enligt 

Ulla Hamiltons (m) och Gustav Åkerbloms (fp) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordförande Åsa Romson (mp) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag till beslut. 

 

Ledamöterna Karin Wanngård (s), Malte Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s), Godfrey 

Etyang (s) och Stellan F Hamrin (v) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

Karin Wanngårds (s) och Stellan F Hamrins (v) förslag till beslut. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 



  

 

Rätt utdraget intygar: 
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